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Opvang vluchtelingen in Bunnik 
Kort verslag bijeenkomst inwoners 
 
De gemeente Bunnik en het Centraal Orgaan opvang Asielzoekers (COA) willen een 
kleinschalige opvang van vluchtelingen realiseren aan de Regulierenring 4 en 22 in 
Bunnik. Op woensdag 13 december 2023 waren er bijeenkomsten voor inwoners. 
Hieronder vindt u een kort verslag, antwoorden op vragen en een toelichting op het 
vervolg. Meer informatie over de opvang vluchtelingen vindt u ook op de website. 

 
Kleinschalige opvang 
Het college van burgemeester en wethouders heeft op 28 november 2023 een voorlopig besluit genomen over een 
kleinschalige opvang van vluchtelingen in de gemeente Bunnik. Er is landelijk een groot tekort aan opvangplaatsen. 
De nood is hoog en daarom wil de gemeente haar verantwoordelijkheid nemen. Het college is met het Centraal 
Orgaan opvang Asielzoekers (COA) tot overeenstemming gekomen over een vluchtelingenopvang met 90 bedden 
aan de Regulierenring 4 en 22 in Bunnik. 
In een van de panden wonen nu Oekraïense vluchtelingen en zij kunnen daar blijven. Volgens de huidige planning 
kan de opvang van de eerste 40 vluchtelingen eind 2024 starten. De vluchtelingen komen niet allemaal tegelijk naar 
Bunnik, maar in kleine groepen. 

 
Informatiebijeenkomst inwoners 
De gemeente Bunnik en het COA willen inwoners, organisaties en bedrijven goed informeren over deze 
opvanglocatie. Op woensdag 13 december waren er in het gemeentehuis twee informatiebijeenkomsten voor 
inwoners; één in de middag en één in de avond. Het doel van de bijeenkomsten was om belangstellenden te 
informeren over het voorlopige collegebesluit voor de kleinschalige opvang.  
Het waren twee rustige bijeenkomsten, waarbij ruimte was voor individuele gesprekken en er was een plenair deel. 
In totaal zijn er 30 inwoners geweest en er waren ook toehoorders van de gemeenteraad aanwezig. Wethouder  
Julie d’Hondt gaf een toelichting over de opvang, het voorlopige collegebesluit en het vervolgproces. Medewerkers 
van het COA vertelden over het reilen en zeilen op een opvanglocatie. De gemeente en het COA benadrukten de 
noodzakelijke samenwerking met inwoners en relevante instanties van Bunnik. 

 
Reacties van aanwezigen 
Er werden verschillende vragen gesteld over de planning en besluitvorming, het integratieproces, de veiligheid en de 
betrokkenheid van scholen. Een aantal aanwezigen vond het goed dat ook Bunnik nu een bijdrage gaat leveren aan 
het oplossen van het tekort aan opvangplekken. Een van de aanwezigen stelde zelfs een openingsfeest voor.  
Het avonddeel werd afgesloten met een betoog van Ammar Younes (fractie-assistent D66) die in 2015 vanuit Syrië 
naar Bunnik kwam. Hij benadrukte de behoefte aan begrip en steun voor vluchtelingen en dat vluchtelingen ook 
bijdragen aan een veilige en goede samenleving.  
  



 
Voor de bewoners van Bunnik ging het tijdens de bijeenkomsten voornamelijk om begrip en geruststelling over de 
komende opvang van vluchtelingen in Bunnik. Ook zijn er diverse reactiekaartjes ingevuld, een greep uit het 
commentaar: “College ga ervoor! Hoe eerder hoe beter! Ik wil op de hoogte blijven en eventueel wat doen als 
vrijwilliger, waar kan ik me aanmelden om mee te denken?”  
Hieronder vindt u een overzicht van de reacties, vragen en opmerkingen. Deze zijn per onderwerp ingedeeld. 
 
Besluitvorming, termijn en procedures 
Is het besluit al genomen? Of moet er nog over worden gestemd? 
Nee. Het college heeft op 28 november een voorlopig besluit genomen. Dit collegebesluit wordt ter goedkeuring 
voorgelegd aan de gemeenteraad, want de steun van de raad vindt het college een voorwaarde. Hoewel de keuze 
een bevoegdheid is van het college en het dus niet voorgelegd hoeft te worden aan de raad, is ervoor gekozen om 
dit wel te doen. Er wordt gestreefd naar een breed draagvlak. 
Naar verwachting is de raadsvergadering op 8 februari 2024. Tijdens de informatieavond en politieke avond (weken 
ervoor) kunnen inwoners zich aanmelden om voor de meningsvorming iets mee te geven. Voor meer informatie kunt 
u contact met de griffie of kijk op www.bunnik.nl/bestuur-en-organisatie/gemeenteraad  
 
Hoe zit het met de periode van 15 jaar? 
Er is nu behoefte aan een opvanglocatie voor meerdere jaren. De maximale termijn is in overleg met de gemeente 
bepaald. Eerder stoppen is mogelijk als er geen opvang meer nodig is. 
De opvanglocatie is onderdeel van de ontwikkeling van de Stationsomgeving Bunnik. In de gebiedsvisie staat dat 
het in de toekomst een gebied wordt van wonen en werken en groen. Na maximaal 15 jaar verdwijnen deze 
gebouwen van de opvanglocatie en wordt deze locatie (her)ontwikkeld met een andere bestemming. 
 
Hoe hangt dit samen met de gebiedsontwikkeling van de Stationsomgeving? 
De plannen voor de opvang staan de toekomstige ontwikkeling niet in de weg. Het kan elkaar juist ondersteunen.  
 
Hoe zit het met de vergunning? 
Als er een definitief besluit is genomen, dan vraagt het COA de benodigde vergunning aan. Deze worden dan ook 
gepubliceerd op www.officielebekendmakingen.nl en hiervoor gelden de reguliere procedures. 
 
De locatie 
Hoeveel vluchtelingen komen er? 
In de opvanglocatie komen 90 bedden. Het betreft twee groepen: asielzoekers en statushouders. Asielzoekers die 
asiel hebben aangevraagd, maar nog in de procedure zitten. Statushouders, die al een verblijfsvergunning hebben 
gekregen en die een woning nodig hebben, maar nog niet is toegewezen is.  
Dit aantal is exclusief de opvang van de 40 Oekraïense vluchtelingen. 
 
Wat voor mensen zijn het? En hoe integreren ze?  
Het zijn vluchtelingen met en zonder verblijfsvergunning. Door het COA vindt er een voorselectie plaats op een 
grotere opvanglocatie. Omdat het in Bunnik om een kleine locatie gaat, vraagt het meer zelfredzaamheid van de 
mensen. Het is een satellietlocatie, gekoppeld aan de grotere locatie in Utrecht. Selectiecriteria omvatten 
zelfredzaamheid, sociaal netwerk en hygiëne. Om de integratie te bevorderen werken we samen met Vluchtelingen-
Samenspraak Bunnik en is er contact met werkgevers en verenigingen in Bunnik. Ook start het COA zo snel 
mogelijk met toeleiding naar werk- en met taallessen. 
 
Nu zitten er Oekraïners in een pand. Moeten wij weg of kunnen zij blijven? 
De 40 Oekraïense vluchtelingen verblijven aan de Regulierenring 4 en zij kunnen daar voorlopig blijven. Zodra 
Regulierenring 22 is verbouwd, dan verhuizen de Oekraïners naar dit pand. En daarna wordt nummer 4 verbouwd 
voor de opvang van de vluchtelingen.  
Wanneer er op termijn geen opvang van Oekraïners meer nodig is dan wordt er overlegd met de gemeente. Hoe 
kan deze ruimte opnieuw worden ingevuld, afhankelijk van lokale behoeften aan woonruimte. De vrijkomende ruimte 
wordt niet automatisch ingezet voor asielzoekers. Het COA is gehouden aan de afspraken met de gemeente over de 
maximale capaciteit van 90 bedden. 
 
Van wie wordt de locatie? 
Het COA wil de panden aan de Regulierenring 4 en 22 aankopen en wordt dan eigenaar. De panden zijn nog niet 
aangekocht door het COA. 
 
Planning 
Wanneer komen de eerste vluchtelingen? 
Eind 2024 op zijn vroegst. Het duurt nog minimaal een jaar. Er moeten nog veel dingen gebeuren. De gemeenteraad 
neemt in februari een besluit, de vergunningen moeten worden aangevraagd door het COA, er is mogelijkheid voor 
bezwaar en beroep. De panden moeten nog worden verbouwd; dat gebeurt in twee fasen (eerst nummer 22 in 2024 
en daarna nummer 4). 
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Leefomstandigheden en dagelijkse gang van zaken 
Hoe ziet een dag eruit in de opvang? 
Vergelijkbaar als een dag in een normale woonwijk. Een deel van de mensen staat vroeg op gaan naar werk. Een 
deel volgt cursussen of doet vrijwilligerswerk. En een deel is vooral druk met hun aanvraagprocedure die veel van 
hun tijd en aandacht vraagt. Voor alle bewoners van de opvang geldt dat ze zelf boodschappen doen, koken en 
(vrijetijds)activiteiten ondernemen, vooral in het weekend. 
 
Wat wordt de functie van het gebouw? 
De functie van het gebouw is opvang/huisvesting en integratie. Het COA heeft integratieprogramma’s met 
verschillende trajecten. 
 
Waarom niet meteen een woning? 
Pas als vluchtelingen een verblijfsvergunning hebben (statushouder zijn) en gekoppeld zijn aan een gemeente 
bestaat er aanspraak op een woning. Die woning is vaak niet direct beschikbaar vanwege het woningtekort, 
waardoor statushouders in de opvang soms lang moeten wachten op een woning. 
 
Hoe zit het met zorgvoorzieningen, zoals huisarts en tandarts? 
Het COA zorgt voor eerstelijnszorg voor de bewoners van de opvanglocatie. Dit kan op de locatie zelf zijn, maar ook 
in een andere grotere locatie in de buurt (Utrecht of Leersum). De bewoners van de locatie maken geen gebruik van 
de bestaande huisartsen en tandartsen. 
 
Veiligheid 
Wat als er problemen zijn? 
Op de locatie is 24 uur per dag beveiliging aanwezig die als insteek heeft gastheerschap. Het COA wil een veilige 
locatie met een open en vriendelijke sfeer, er komen dus geen hekwerken of slagbomen.  
Problemen kunnen er zijn of ontstaan. Het COA, de gemeente en politie staan met elkaar in contact als er 
problemen zijn. Ook komt de wijkagent vaak langs. Verder komt er een klankbordgroep van omwonenden en 
omliggende bedrijven waar zaken besproken kunnen worden. 
 
Je ziet vaak negatieve beelden in het nieuws, bijvoorbeeld van Ter Apel. En in Houten gaan de plannen niet 
door. Waarom zijn er daar zoveel mensen tegen? 
Het COA geeft aan dat verkeerde informatie en berichtgeving een grote rol speelt. De beelden in de media zijn 
vooral van de twee grote aanmeldcentra, die overvol zitten wat tot problemen leidt. De zorgen zijn begrijpelijk, maar 
het COA wil bijdragen aan oplossingen door te kiezen voor kleinschalige opvang, die past bij de schaal van de 
gemeente Bunnik. 
 
Bijdrage leveren 
Hoe zorgen we ervoor dat mensen integreren. Kan ik daar ook aan bijdragen? 
Dat kan zeker. Hiervoor werken de gemeente en het COA samen met Vluchtelingen-Samenspraak Bunnik. Ook 
gaan we hierover in gesprek met ondernemers, organisaties en inwoners om dit verder vorm te geven. Hiervoor 
willen we ook een klankbordgroep vormen. Mensen die willen bijdragen, kunnen hun gegevens achterlaten of mailen 
naar opvangvluchtelingen@bunnik.nl. 
 
Algemeen 
Hoe is de samenwerking met andere gemeenten het in de provincie Utrecht? 
Er is samenwerking tussen de 26 Utrechtse gemeenten en de Provincie Utrecht. Samen hebben zij de “Utrechtse 
aanpak” ontwikkeld. Deze is gericht op snelle integratie onder het motto “Kom je in Utrecht, dan blijf je in Utrecht”. 
Vluchtelingen worden bij voorkeur voor huisvesting gekoppeld aan gemeenten uit de regio, waaronder Bunnik. Een 
asielzoeker, indien succesvol in de asielprocedure, stroomt als statushouder uit in de regio. Dit draagt bij aan 
integratie en inburgering, kansen op opleiding, opbouwen van netwerk, en mogelijkheden tot werk. 
 
Hoe doen andere gemeenten in Utrecht het? 
We hebben gesprekken met veel andere gemeenten in Utrecht en wordt veel samengewerkt (zie de vorige vraag). 
Veel gemeenten in de provincie zijn bezig met opvang van vluchtelingen en het gaat ook in veel gemeenten goed. 
Voor sommige is het lastig om opvang te realiseren, omdat er geen geschikte ruimte is of omdat de vergunning 
verkrijgen moeilijk is. Dit geldt vooral voor het buitengebied, buiten de ‘rode contouren’ die door de provincie zijn 
vastgesteld. Buiten de rode contouren (omtrekking van stedelijk gebied) mag niet worden gebouwd. 
 
 

Hoe nu verder?  
Dit waren de eerste informatiebijeenkomsten. De gemeenteraad neemt een besluit over de opvang (februari 2024). 
Er komen meer bijeenkomsten en er wordt een klankbordgroep gevormd. Heeft u vragen of wilt u meedoen? Stuur 
dan een mail naar opvangvluchtelingen@bunnik.nl. Meer informatie staat ook op de website van de gemeente: 
www.bunnik.nl/opvangvluchtelingen. 
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